
Upiti članova Gradskog vijeća 

 

Poštovani,  

 

Nitko ne želi da bale ostanu u Brezju još 15 godina. Ono što želimo je isključiti svaku 

mogućnost da postoji jeftinije, primjerenije, pa i bolje rješenje od onog koje na stol stavlja 

gradonačelnik. 

 

Da takvo rješenje postoji, nije moguće isključiti bez da dobijemo jasne odgovore na sljedeća 

pitanja: 

 

1. Što se događa sa spornim pravnim poslovima u koje je Grad već ranije ušao? 

2. Zašto javnu nabavi provodi Grad, umjesto VARKOM-a koji se godinama vodio kao 

posjednik bala i koji ne bi trebao snositi trošak PDV-a? 

3. Na koji će način Grad od ostalih općina čiji je otpad u Brezju naplatiti troškove 

zbrinjavanja? 

4. Zašto nije provedeno novo uzorkovanje i analiza otpada prije početka javne nabave? 

5. Gdje će bale na kraju završiti? 

6. Koji su rezultati probnog zbrinjavanja u MBO uređaju? 

 

Građani očekuju da se i njima i gradskim vijećnicima, koji trebaju donijeti odluku, daju sve 

tražene informacije. Nedopustivo je da gradonačelnik svako pitanje doživljava kao napad, a 

svako traženje obrazloženja kao „kompliciranje“. Ako postoji mogućnost da građani 

Varaždina uštede pet, deset, trideset ili pedeset milijuna kuna, onda svaka takva mogućnost 

zaslužuju da joj se posveti pažnja i vrijeme.  

 

Obrazloženje 

 

1. PRAVNO 

Grad se nalazi u ozbiljnoj pravnoj situaciji koja je posljedica ranije sklapanih ugovora. 

Ni građani ni vijećnici ne znaju u kojoj su fazi sporovi, niti kakvi rizici od njih prijete. 

Vijećnicima nisu predočeni izvještaji o sporovima ni pravna mišljenja o položaju 

Grada. 

Stoga očekujemo da se prije ulaska u treći posao objavi: 

                - koji su rizici i očekivanja vezano uz ugovor iz 2008. godine 

                - koji su rizici i očekivanja vezano uz koncesiju iz 2013. godine 

                - koja je to presuda Upravnog suda kojom se „poništava koncesija“. 

 

2. PDV 

Budući da se VARKOM d.o.o. godinama vodio kao posjednik baliranog otpada, 

potrebno je razjasniti kada se to promijenilo. Naime, u prošlogodišnjoj javnoj nabavi 

koja je obavljena za 500 tona razasutih bala preostalih nakon uzorkovanja naručitelj je 

bio VARKOM. Dakle, očekujemo podatke kada je i temeljem čega Grad postao 

posjednik bala te očekujemo predočenje odgovarajuće dokumentacije. VARKOM kao 

obveznik PDV-a može izvršiti odbitak pretporeza, a Grad ne može. Time je cijena za 

Grad automatski 25% veća. 

 

3. REGRES 

S obzirom da se u balama osim varaždinskog, nalazi otpad skupljen s područja 

susjednih općina, a koji prema dostupnim podacima čini čak 15% ukupnog baliranog 



otpada, važno je prije odlučivanja razriješiti odnose s drugim JLS-ovima. Očekujemo 

da nam se predoče točni podaci o količinama otpada drugih JLS, dokumentacija o 

dogovorima s drugim JLS te pravno mišljenje o mog 

                - točni podaci o količinama otpada drugih JLS 

-  dokumentacija o dogovorima s drugim JLS-ovima 

                - pravno mišljenje o mogućnosti regresa. 

 

4. Kategorizacija 

Kako je balirani otad tijekom godina mijenjao svoj ključni broj, čime se utječe na 

odabir dopuštenih metoda zbrinjavanja, držimo da je nužno utvrditi koji je ispravan 

ključni broj baliranog otpada. Stoga očekujemo da se izvrši sljedeće: 

- uzorkovanje bala pod koordinacijom neovisne treće osobe i uz pristup zainteresirane 

javnosti 

- analiza uzoraka u tri neovisna laboratorija, od čega u jednom akreditiranom kod 

HAA 

- utvrđenje mogućnosti provođenja drugih metoda za zbrinjavanje bala. 

 

5. NADZOR NAD IZVRŠENJEM I POSLJEDICE NEIZVRŠENJA 

U javnosti su prisutne sumnje u to gdje će bale na kraju završiti, hoće li biti zbrinute 

kako je predviđeno javnom nabavom ili će se odložiti. Čak je i članica gradskog 

povjerenstva za bale prof. Anić Vučinić u jednom obraćanju javnosti izjavila kako to 

„nije problem Grada Varaždina.“ Stoga smatramo kako je nužno u provedbu ugovora 

za zbrinjavanje bala ugraditi mehanizme nadzora nad izvršenjem obrade otpada, a ne 

isključivo nadzor građevinskih radova-sanacije odlagališta, nužno je Gradu predati 

garancije za ispunjenje kako obrade, tako i sanacije, kao i garancije za otklanjanje 

eventualnih nedostataka u garantnom roku. Ne želimo platiti 216m kuna ako će se bale 

na kraju negdje zakopati.  

 

6. PROBNA OBRADA 

Krajem prošle godine VARKOM je proveo postupak javne nabave za dio bala. Na 

prošlotjednoj sjednici Vijeća gradonačelnik je izjavio da postoji komisija koja se time 

bavi te da će rezultati obrade biti gotovi kroz koji tjedan. Smatramo da je prije 

donošenja odluke potrebno prezentirati rezultate probne obrade u MBO.  

 

Stoga molimo da nam dostavite sve podatke i dokumentaciju na koje je ukazano ovim e-

mailom.  

 

Hvala i s poštovanjem,  

 

Ana Petrić, gradska vijećnica "Budimo grad" 

Hrvoje Petrić, gradski vijećnik "Budimo grad" 

 

  



 

1. Što se događa sa spornim pravnim poslovima u koje je Grad već ranije ušao? 

 

Vezano na Vaš zahtjev kao gradskog vijećnika Grada Varaždina da Vam se dostavi status 

sudskih sporova Grada Varaždina koji su u bilo kakvoj vezi s lokacijom Brezje, u nastavku 

možete preuzeti raspravne zapisnike s ročišta glavne rasprave koje su održane u predmetu radi 

utvrđenja ništetnosti Ugovora o interventnom zbrinjavanju otpada iz 2008. godine. Ročište za 

objavu presude u tom predmetu zakazano je za dan 16.12.2022. godine te će javnost o 

sadržaju odluke suda biti obaviještena. 

 

Predmet povodom zahtjeva tvrtke CE-ZA-R da se sklopi ugovor o koncesiji je u zastoju od 

16.12.2020.godine, sud nije odredio nastavak niti pozvao stranke da se izjasne žele li ga 

nastaviti niti je tužitelj isti predložio, a kako je Grad tuženik nema pravni interes istog 

požurivati. U spisu je do sada održano jedno ročište na kojem je i dogovoren zastoj između 

tadašnjih punomoćnika stranaka,a  od dokumentacije u istom postoji samo tužba i odgovor na 

tužbu te podnesak tužitelja kojim je odgovorio na odgovor na tužbu. 

 

Prilozi pitanju broj jedan (kliknuti za preuzimanje) 

 

2. PDV - Zašto javnu nabavi provodi Grad, umjesto VARKOM-a koji se godinama 

vodio kao posjednik bala i koji ne bi trebao snositi trošak PDV-a? 

 

Razumijemo Vašu primjedbu te u nastavku dajemo cijeli niz pojašnjenja i aktivnosti kada je u 

pitanju mogućnost odbitka PDV-a. No prije toga, a vezano uz trgovačko društvo Varkom d.d. 

podsjećamo na činjenično stanje: 

 Trgovačko društvo Varkom d.d. do 31.12.2013. godine, odnosno do donošenja Zakona 

o vodama (NN 153/09, 63/11, 103/11 56/13 14/13) bilo je ovlašteno obavljati uslugu 

sakupljanja miješanog komunalnog otpada s područja Grada Varaždina i ostalih 

jedinica lokalne samouprave s kojima je to društvo imalo sklopljene ugovore o 

obavljanju navedene usluge; 

 trgovačko društvo Varkom d.d. Varaždin prikupljeni miješani komunalni otpad 

odlagalo je na odlagalište  komunalnog otpada Općine Gornji Kneginec. Odlukom 

općinskog poglavarstva općine Gornji Kneginec od 05. lipnja 2006. predmetno 

odlagalište komunalnog otpada u Gornjem Knegincu trajno je zatvoreno za svako 

daljnje odlaganje otpada od strane svih korisnika; 

 trgovačko društvo Varkom d.d. počevši od 01. travnja 2005. godine započelo je s 

postupkom prihvata, istovara, obrade, baliranja i privremenog skladištenja 

komunalnog otpada na lokaciji gospodarske zone u Brezje u Gradu Varaždinu;  

 na lokaciji gospodarske zone Brezje, prema zadnjim procjenama rađenim 2021. 

godine nalazi se protupropisno uskladišteno cca 96.808 tona baliranog komunalnog 

otpada prikupljenog do zaključno 2013.godine; 

 lokacija gospodarske zone Brezje u Gradu Varaždinu na kojoj se nalazi odloženi 

balirani miješani komunalni otpad upisana je kao vlasništvo Grada Varaždina u 1/1 

dijela; 

 Odlukom skupštine društva Varkom d.d. od 25. studenog 2013. godine odobren je 

Plan podjele) trgovačkog društva Varkom d.d. s osnivanjem novog trgovačkog društva 

Čistoća d.o.o. Varaždin za gospodarenje otpadom, čistoću, proizvodnju i usluge te da 

je Odlukom skupštine društva VARKOM d.d. od 25. studenog 2013.g. izmijenjen i  

statut društva Varkom d.d. Varaždin u čl. 2. glede promjene predmeta poslovanja-

djelatnosti (brisanje svih djelatnosti koje se tiču gospodarenja otpadom), a koje su 

https://varazdin.hr/upload/2022/12/prilozi_uz_odgovor_na_prvo_pitanje_63a05803bda24.zip


prenesene u rad trgovačkog društvo Čistoća d.o.o. Varaždin sukladno Zakonu o 

gospodarenju otpadom; 

 u Registru onečišćavanja okoliša koji se vodi kod Ministarstva gospodarstva i 

održivog razvoja Republike Hrvatske kao posjednik otpada na lokaciji zatvorenog 

odlagališta Brezje vodi se Varkom d.d.; 

 Upravni odjel za prostorno uređenje, graditeljstvo i zaštitu okoliša pri Varaždinskoj 

županiji dana 25.11.2019.godine (klasa:351-01/19-01/25) donio je Odluku o 

zatvaranju odlagališta „Brezje“ kojom je u točki III. navedeno da je Grad Varaždin 

odgovoran za provedbu sanacije, održavanje i zaštitu zatvorenog odlagališta „Brezje“ 

koja se nalazi na k.č.br. a na k.č.br.15305/1, 15306/1, 15307/1, 15314/1, 15315, 

15316/1, 15316/2, 15616/4, 15319/1, 15319/3, 15319/6, 15319/7, 15319/8, 15371/2, 

15372/1, 15750 i 17915/1 sve k.o. Varaždin;  

 Sukladno Zakonu o gospodarenju otpadom izvršno tijelo jedinice lokalne samouprave 

dužno je na svom području osigurati uvjete i provedbu propisanih mjera gospodarenja 

otpadom. Odlagalište otpada u Brezju je ilegalno, nema niti jednu potrebnu dozvolu, a 

nalazi se na nekretnini koja je u vlasništvu Grada Varaždina koji je obvezan ukloniti 

otpad i sanirati lokaciju. S tim u vezi Grad Varaždin je nositelj projekta Sanacije 

zatvorenog odlagališta u gospodarskoj zoni Brezje, koji kao glavnu aktivnost 

podrazumijeva uklanjanje, oporabu i konačno zbrinjavanje ukupne količine otpada s 

lokacije Brezje na zakonom propisani način; 

 

 

Za potrebe financijskog  strukturiranja projekta Sanacije zatvorenog odlagališta otpada 

u Brezju, obavljeni su razgovori u Fondu za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost 

(dalje u tekstu: Fond) te je dogovoreno da će Fond sufinancirati 40% prihvatljivih 

troškova projekta. Također smo razmotrili mogućnosti i stvaranje preduvjeta za 

odbitak PDV-a što se i nama na prvu učinilo mogućim ako bi investitor bilo trgovačko 

društvo u vlasništvu Grada Varaždina. No tu se otvorilo pitanje nedozvoljenih 

državnih potpora kad bi korisnik sredstava pomoći bilo trgovačko društvo, tako da je 

Fond odbacio takvu mogućnost te može odobriti sufinanciranje samo jedinici lokalne 

samouprave. Grad Varaždin je u dogovoru i u koordinaciji s Fondom uputio dana 10. 

prosinca 2021. upit prema Ministarstvu financija (Prilog 1.) na koji je dobiven 

odgovor dana 20. prosinca 2021. godine (Prilog 2.). 

 

 

3. Budući da se VARKOM d.o.o. godinama vodio kao posjednik baliranog otpada, 

potrebno je razjasniti kada se to promijenilo. Naime, u prošlogodišnjoj javnoj nabavi 

koja je obavljena za 500 tona razasutih bala preostalih nakon uzorkovanja naručitelj je 

bio VARKOM. Dakle, očekujemo podatke kada je i temeljem čega Grad postao 

posjednik bala te očekujemo predočenje odgovarajuće dokumentacije. VARKOM kao 

obveznik PDV-a može izvršiti odbitak pretporeza, a Grad ne može. Time je cijena za 

Grad automatski 25% veća. 

 

Odgovor na ovo pitanje većim dijelom je dan u odgovoru na pitanje br. 2. gdje je 

objašnjeno zašto Varkom d.d. kao javni isporučitelj vodnih usluga ne može biti 

nositelj sanacije lokacije te je potrebno sagledati širi kontekst problematike. 

Trgovačko društvo Čistoća d.o.o. koje je nakon podjele Varkoma d.d. osnovano da bi 

obavljalo usluge gospodarenja otpadom financira svoje aktivnosti iz cijene usluge 

prikupljanja i odvoza miješanog komunalnog otpada s područja za koje je zaduženo.  



Jasno je da Čistoća d.o.o. nema niti pravnu obvezu niti financijski kapacitet  da 

provodi projekt sanacije, a čija potreba provedbe je nastala kao posljedica svih 

pogrešnih  i štetnih odluka bivše gradske vlasti koje su vezane uz nepropisno 

skladištenje otpada na lokaciji Brezje te svih pratećih aktivnosti koje su trajale 

godinama i kao posljedicu danas imaju 96.808 tona otpada na lokaciji.  Uklanjanje 

otpada, njegova oporaba i konačno zbrinjavanje te sanacija tla, zahtijeva iznimno 

visoka financijska sredstva. U slučaju da Grad Varaždin s Čistoćom d.o.o. sklopio 

Sporazum o financiranju projekta sanacije zatvorenog odlagališta neopasnog otpada 

kako bi se uštedio iznos PDV-a, takva davanja iz proračuna bila bi nedozvoljena 

državna potpora i ne bi se moglo dobiti sufinanciranje od nadležnih tijela Republike 

Hrvatske. Kao što je već rečeno, samostalno provođenje projekta od strane Čistoće 

d.o.o. moglo bi se financirati jedino i isključivo iz povećanja cijene usluge što nam 

nije prihvatljiva opcija.  

 

Grad Varaždin uputio je dopis Poreznoj upravi  s upitom, može li Grad Varaždin kao 

nositelj zahvata odbijati PDV po primljenim računima, budući da je sanacija lokacije 

gospodarska djelatnost, a Grad Varaždin planira sanirano zemljište nakon uklanjanja 

otpada, staviti u funkciju gospodarske zone, odnosno gospodarskog razvoja Grada 

Varaždina (Prilog 4.). 

 

Grad Varaždin i Varkom d.d. sklopili su 30.06.2022. Sporazum (Prilog 3.), da se radi 

provođenja projekta Sanacija zatvorenog odlagališta neopasnog otpada u Brezju u 

Registru onečišćavanja okoliša (dalje u tekstu ROO) koji se vodi pri Ministarstvu 

gospodarstva i održivog razvoja, izvrši upis promjene  posjednika otpada na način da 

se kao posjednik upiše Grad Varaždin. Sukladno Pravilniku o ROO u 1. kvartalu 

tekuće godine upisuju se promjene u ROO koje su nastale u protekloj godini. Drugim 

riječima, već sada na snazi je Sporazum temeljem kojeg je posjednik otpada Grad 

Varaždin ali će promjene u Registru biti vidljive tek početkom 2023. godine. Ova 

promjena bila je nužna radi administrativnog praćenja tijeka otpada. Naime, kada 

pružatelj usluge preuzme otpad, potpisuje se prateći list za preuzete količine te se na 

temelju pratećih listova vrše izmjene u E-onto (očevidnik o nastanku i tijeku otpada) i 

ROO te posjednik otpada postaje davatelj usluge koji kasnije postupa s otpadom u 

skladu s preuzetim obvezama temeljem ugovora.  

Vezano uz 500 tona rasutog otpada koji nastao nakon niza uzorkovanja koje je rađeno 

u proteklom periodu ističemo da je Varkom d.d. na toj trasi radio cjelovitu izgradnju 

vodne infrastrukture (oborinsku odvodnju, vodovod i kanalizaciju) te se spomenuti 

otpad našao na trasi. U skladu sa savjesnim postupanjem u odnosu na okoliš, taj dio 

otpada dat je na oporabu od strane Varkoma d.d. u skladu sa zakonskim propisima.  

 

4. REGRES 

S obzirom da se u balama osim varaždinskog, nalazi otpad skupljen s područja 

susjednih općina, a koji prema dostupnim podacima čini čak 15% ukupnog baliranog 

otpada, važno je prije odlučivanja razriješiti odnose s drugim JLS-ovima. Očekujemo 

da nam se predoče točni podaci o količinama otpada drugih JLS, dokumentacija o 

dogovorima s drugim JLS te pravno mišljenje o mogućnosti regresa 

                - točni podaci o količinama otpada drugih JLS 

- dokumentacija o dogovorima s drugim JLS-ovima 

                - pravno mišljenje o mogućnosti regresa. 

 



Slažemo se s Vama i svakako planiramo tražiti od općina da sudjeluju u financiranju 

projekta u dijelu oporabe otpada, svaka općina u svom postotku. Tu problematiku smo 

također razmatrali tijekom pripreme projekta. S obzirom da ukupna količina otpada 

varira (radi kaliranja) konačna količina moći će se utvrditi tek nakon što se uklanjanje 

otpada izvede do kraja jer će otpad kod utovara biti podvrgnut vaganju. 

 

Pravno mišljenje o mogućnosti regresa se može napraviti, ali mogućnost regresa ne bi 

trebala biti preduvjet za provedbu projekta.  Svakako trebamo probati osigurati od 

strane općina udio u financiranju. Gradonačelnik Grada Varaždina pripremit će 

prijedlog zaključka Gradskog vijeća u smislu reguliranja odnosa s općinama čijeg 

otpada je ukupno oko 15% kako ste to ispravno i primijetili.   

Pri tome će se ukalkulirati i sredstva koja su se od korisnika usluge prikupljala u cijeni 

(„dodatak za investiciju – otpad“ i „dio cijene za uslugu zbrinjavanja“). Na računu 

Čistoće d.o.o. prilikom izdvajanja iz Varkoma ostalo je 244.532,20 kn od općine Sveti 

Ilija te 523.810,31 od općine Trnovec Bartolovečki. 

 

Na račun općine Vinica vraćen je od strane  Varkoma d.d. iznos od  324.744,66 kn te 

na račun općine Petrijanec iznos od 376.115,47 kn. 

 

 Količine otpada na lokaciji Brezje prema mjestu  nastanka prikazane su u nastavku: 

       

Grad/Općina količina otpada (t) udio 

Grad Varaždin 86.853,26 84,91% 

Trnovec Bartolovečki 7.699,77 7,53% 

Petrijanec 3.253,72 3,18% 

Vinica 2.370,72 2,32% 

Sveti Ilija 2.109,18 2,06% 

UKUPNO 102.286,65 100,00% 

 

 

S obzirom da je prema zadnjim izračunima količina miješanog komunalnog otpada 

koji se nalazi na lokaciji Brezje kalirala te se procjenjuje na ukupno 96.808 tona, 

raspodjela bi izgledala kako slijedi: 

 

Grad/Općina količina otpada (t) udio 

Grad Varaždin 82.199,67 84,91% 

Trnovec Bartolovečki 7.289,64 7,53% 

Petrijanec 3.078,49 3,18% 

Vinica 2.245,95 2,32% 

Sveti Ilija 1.994,24 2,06% 

UKUPNO 96.808,00 100,00% 

 



4. Kategorizacija 

Kako je balirani otad tijekom godina mijenjao svoj ključni broj, čime se utječe na 

odabir dopuštenih metoda zbrinjavanja, držimo da je nužno utvrditi koji je ispravan 

ključni broj baliranog otpada. Stoga očekujemo da se izvrši sljedeće: 

- uzorkovanje bala pod koordinacijom neovisne treće osobe i uz pristup zainteresirane 

javnosti 

- analiza uzoraka u tri neovisna laboratorija, od čega u jednom akreditiranom kod 

HAA 

- utvrđenje mogućnosti provođenja drugih metoda za zbrinjavanje bala. 

 

 

Kategorizacija otpada obuhvaća određivanje svojstva, porijekla i mjesta nastanka 

otpada, uzimajući u obzir sastav otpada i granične vrijednosti koncentracija opasnih 

tvari i opasna svojstva otpada, određivanje grupe, podgrupe i vrste otpada sukladno 

Pravilniku o katalogu otpada.  

Posljednja analiza baliranog komunalnog otpada koji se nalazi na lokaciji  Brezje 

rađena je 2019. godine. Nakon toga nije bilo nikakvog tretiranja otpada da bi se njegov 

sastav promijenio tako da nema potrebe niti osnova za ponovno utvrđivanje onoga što 

je utvrđeno tada. 

Na lokaciji „Brezje“ odložen je otpad koji je u periodu od 01.04.2005. do 14.10.2013. 

godine nastao u kućanstvima i kod ostalih korisnika javne usluge sa područja Grada 

Varaždina i okolnih naselja. Radi se o miješanom komunalnom otpadu. Sukladno 

zakonskim propisima, ne postoji obveza periodične kategorizacije takve vrste otpada 

niti bi ona imala ikakvog smisla niti bi mogla bilo što promijeniti u načinu postupanja 

s otpadom kako je to predviđeno u projektnoj dokumentaciji. 

U natječajnoj dokumentaciji predvidjeli smo postupak R-3  - Recikliranje/obnavljanje 

otpadnih organskih tvari koje se ne koriste kao otapala (uključujući kompostiranje i 

druge procese biološke pretvorbe) te postupak R-1 - korištenje otpada uglavnom kao 

goriva ili drugog načina dobivanja energije. 

Postupke D-1 (odlaganje) smo eliminirali u startu jer odlaganje 96.808 tona otpada s 

lokacije Brezje ne može biti opcija, jer nije u skladu s Europskom direktivom o 

otpadu, Europskom direktivom o odlagalištima otpada, Pravilnikom o načinima i 

uvjetima odlaganja otpada, kategorijama i uvjetima rada za odlagališta otpada 

itd. Analizom otpada tijekom 2019. godine koju su provela dva akreditirana 

laboratorija, utvrđene su povišene vrijednosti DOC-a - otopljenog organskog ugljika 

(srednji rezultat jednog laboratorija pokazao je vrijednost od 14.088 mg/kg suhe tvari, 

a rezultat  drugog laboratorija vrijednosti od 18.789 mg/kg suhe tvari) te s toga ne 

zadovoljavaju uvjete za odlagalište neopasnog otpada prema Pravilniku o načinima i 

uvjetima odlaganja otpada, kategorijama i uvjetima rada za odlagališta otpada  (NN  

114/15, 103/2018, 56/2019). Nakon 2019 godine nije rađena nikakva obrada otpada 

koja bi smanjila koncentraciju DOC-a tako da dodatne analize otpada ne bi mogle 

donijeti ništa novo niti ponuditi druge vrste oporabe od onih koje smo ponudili. 

Upravo je zadaća sukladno propisima smanjivati proizvodnju metana na odlagalištima 

radi globalnog zatopljenja i to između ostalog i smanjenjem odlaganja biorazgradivog 

otpada. Iz tog razloga potencira se razvrstavanje otpada te njegova oporaba i 

recikliranje koju smo predvidjeli u natječaju. Pored toga što je odlaganje otpada 

ekološki neprihvatljivo, taj postupak ne bi mogao dobiti niti sufinanciranje  bilo kojeg 



javnog tijela, a upitno bi bilo i kreditiranje od strane banaka jer bi to bilo samo 

premještanje otpada iz Brezja na neku drugu lokaciju. Zaključno, odlaganje otpada s 

lokacije Brezje nije opcija iz tog razloga sve aktivnosti vezane uz to smatramo 

nepotrebnim.  

 

 

5. NADZOR NAD IZVRŠENJEM I POSLJEDICE NEIZVRŠENJA 

U javnosti su prisutne sumnje u to gdje će bale na kraju završiti, hoće li biti zbrinute 

kako je predviđeno javnom nabavom ili će se odložiti. Čak je i članica gradskog 

povjerenstva za bale prof. Anić Vučinić u jednom obraćanju javnosti izjavila kako to 

„nije problem Grada Varaždina.“ Stoga smatramo kako je nužno u provedbu ugovora 

za zbrinjavanje bala ugraditi mehanizme nadzora nad izvršenjem obrade otpada, a ne 

isključivo nadzor građevinskih radova-sanacije odlagališta, nužno je Gradu predati 

garancije za ispunjenje kako obrade, tako i sanacije, kao i garancije za otklanjanje 

eventualnih nedostataka u garantnom roku. Ne želimo platiti 216m kuna ako će se bale 

na kraju negdje zakopati.  

 

U potpunosti se slažemo s Vašom opaskom. Otpad iz bala se ne može odložiti, to bi 

bilo protuzakonito postupanje, a na razini države uspostavljen je sustav očevidnika 

nastanka i tijeka otpada (e-onto) pa se kroz njega može sve pratiti. To je dovoljno 

transparentno i mora biti u skladu sa zakonskim propisima. No nemamo ništa protiv 

nadzora nad izvršenjem obrade otpada. Ugovor je radi transparentnosti bio sastavni 

dio dokumentacije pa ga se ne može naknadno mijenjati, no to ne isključuje 

mogućnost da se s budućim izvršiteljem radova i usluga eventualno napravi neki 

dogovor o tome. 

 

6. PROBNA OBRADA 

Krajem prošle godine VARKOM je proveo postupak javne nabave za dio bala. Na 

prošlotjednoj sjednici Vijeća gradonačelnik je izjavio da postoji komisija koja se time 

bavi te da će rezultati obrade biti gotovi kroz koji tjedan. Smatramo da je prije 

donošenja odluke potrebno prezentirati rezultate probne obrade u MBO.  

 

Grad će zatražiti od izvršitelja usluge dostavu i javnu objavu dobivenih rezultata 

obrade. 

 

 

 

Prilozi: 

 

Prilog 1 – Upit Ministarstvu financija vezan uz državne potpore (kliknuti za preuzimanje) 

Prilog 2 – Odgovor Ministarstva financija vezan uz državne potpore (kliknuti za preuzimanje) 

Prilog 3 – Sporazum između Grada Varaždina i TD Varkom d.d. (kliknuti za preuzimanje) 

Prilog 4 – Dopis Poreznoj upravi – Pravo na odbitak PDV-a (kliknuti za preuzimanje) 

Prilog 5 – Podaci o otpadu susjednih općina (kliknuti za preuzimanje) 

https://varazdin.hr/upload/2022/12/prilog_1_upit_ministarstvu_financija_vezan_uz_drza_63a0592b03bb7.pdf
https://varazdin.hr/upload/2022/12/prilog_2_odgovor_ministarstva_financija_vezan_uz_d_63a059568b0ca.pdf
https://varazdin.hr/upload/2022/12/prilog_3_sporazum_izmedu_grada_varazdina_i_td_vark_63a059712c199.pdf
https://varazdin.hr/upload/2022/12/prilog_4_dopis_poreznoj_upravi_pravo_na_odbitak_pd_63a0598892a16.pdf
https://varazdin.hr/upload/2022/12/prilog_5_-_podaci_o_otpadu_susjednih_opcina_63a0599f2cd0b.pdf

